
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 239 af 3. december 2014 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Torsten Schack Pedersen (V). 

 

 

Benny Engelbrecht 

/ Preben Bialas 

  

19. december 2014 
J.nr.  
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Spørgsmål 

Kan ministeren bekræfte, at der i oktober er udsendt rykkere for manglende betaling af 

vægtafgift, som SKAT ikke tidligere har forsøgt opkrævet? 

 

Svar 

Jeg har modtaget følgende fra SKAT, som jeg kan henholde mig til: 

 

”SKAT har i de seneste måneder udsendt rykkere for ophobede ubetalte opkrævninger 

for perioden fra medio 2012 til november 2014. 

 

Årsagen er, at SKAT i midten af 2012 tog et nyt it-system (DMR) i brug på motorområ-

det. Udsendelse af opkrævninger er enten sket som almindelig papirpost eller digitalt (fx 

som elektronisk indbetalingskort eller via betalingsservice), afhængigt af hvilken ordning 

borgeren har oplyst til NETS.  

 

På grund af tekniske problemer var det imidlertid ikke muligt at udsende rykkere for ud-

sendte ubetalte opkrævninger. Det blev SKAT først i stand til omkring sommeren 2014. 

 

SKAT kan på denne baggrund ikke genkende billedet af, at der er udsendt rykkere for 

krav, som der ikke tidligere er udsendt opkrævninger på.  

 

Skatteudvalget er i øvrigt i kvartalsredegørelser om offentlige restancer orienteret om, at 

der var ophobede krav i DMR, som der ikke var rykket for. I kvartalsredegørelse af 7. 

oktober 2014, SAU alm. del bilag 278 fremgår, at udsendelsen af rykkere var igangsat.” 
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